

RÉUNION EXTRAORDINAIRE/SPECIAL MEETING
PROCÈS-VERBAL/MINUTES
Octobre 8 October 2019

1. Ouverture de la réunion: 19h30
Call to order: 7:30 p.m.

Présents/Present:

Maire/Mayor Denis McIntyre
Maire adjointe/Deputy Mayor Denise Bushey
Conseiller/Councillor Marc Levesque
Conseiller/Councillor Marcel Girard
Conseiller/Councillor Luc Levesque
Directrice générale/Administrator Johanne McIntyre Levesque
Secrétaire-Trésorière/Secretary-Treasurer Natacha Poirier

2. Exemption des procédures d'assemblée régulière
Dispense with regular order of business

Proposition: Exemption des procédures d'assemblée régulière et procéder à l'adoption de l'ordre du jour.

Motion: That we dispense with regular order of business and go on with the purpose of this meeting.

Proposée par/Moved by: Maire adjointe/Deputy Mayor Denise Bushey
Appuyée par/Seconded by: Conseiller/Councillor Luc Levesque

PROPOSITION ADOPTÉE/ MOTION CARRIED

3. Adoption de l'ordre du jour/Approval of agenda

Proposition : Que l'ordre du jour soit adopté avec l'ajout suivant : 9. Centre d'Entrepreneurship du Restigouche Inc. - RE : Banquet Célébration Entrepreneuriale au Centre Civic de Campbellton, le 23 octobre 2019.

Motion: That the agenda be approved with the following addition: 9. Restigouche Entrepreneurship Centre Inc. - RE: Entrepreneurial Celebration Banquet, at the Campbellton Civic Center, October 23rd, 2019.

**Proposée par/ Moved by : Conseiller/Councillor Marc Levesque
Appuyée par/ Seconded by : Conseiller/Councillor Marcel Girard**

PROPOSITION ADOPTÉE/ MOTION CARRIED

4. Conflit d'intérêts/Conflict of Interest

Le Conseiller Luc Levesque a déclaré un conflit d'intérêt avec l'item 8 : Appel d'offres-
RE: Asphalte – Rues Municipales

Councillor Luc Levesque declared a conflict of interest with item 8: Tenders – RE:
Asphalt – Municipal Streets

5. Demande de proposition – Plan d'adaptation aux changements climatiques pour le Village de Charlo

Liste des consultants: STANTEC, CBCL, Groupe ASTER, VALORES, Crandall Engineering

Request for Proposal – Village of Charlo Adaptation Plan to Climate Changes

List of consultants: STANTEC, CBCL, Groupe ASTER, VALORES, Crandall Engineering

Proposition : Que le Village de Charlo invite les 4 compagnies du Nouveau-Brunswick, soit : STANTEC, Groupe ASTER, VALORES et CRANDALL, à nous donner leur proposition concernant un plan d'adaptation aux changements climatiques pour le Village de Charlo.

Motion: That the Village of Charlo invite the 4 companies from New-Brunswick: STANTEC, ASTER Group, VALORES and CRANDALL, to give us a proposal regarding a Climate Change Adaptation Plan for the Village of Charlo.

**Proposée par/Moved by: Conseiller/Councillor Luc Levesque
Appuyée par/ Seconded by: Maire adjointe/Deputy Mayor Denise Bushey**

PROPOSITION ADOPTÉE/ MOTION CARRIED

6. Association Multiculturelle du Restigouche – RE: Assemblée générale annuelle le mercredi 16 octobre à 17h00 au City Centre Mall Suite 802

Restigouche Multicultural Association – RE: Annual General Meeting on Wednesday October 16th at 5:00 p.m. at the City Centre Mall Suite 802

Proposition: Que la Maire adjointe Denise Bushey assiste à l'assemblée générale annuelle de l'Association Multiculturelle du Restigouche qui se déroulera le mercredi 16 octobre à 17h00 au Mail Centre-Ville, Suite 802.

Motion: That Deputy Mayor Denise Bushey attend the Annual General Meeting of the Restigouche Multicultural Association that will be held on Wednesday October 16th at 5:00 p.m. at the City Centre Mall Suite 802.

**Proposée par/Moved by: Conseiller/Councillor Marc Levesque
Appuyée par/Seconded by: Conseiller/Councillor Marcel Girard**

PROPOSITON ADOPTÉE/ MOTION CARRIED

7. Lettre de Monsieur Marcel Marcoux – RE: Caravane pour camion commercial sur le lot identifié avec le NID 50177906

Letter from Mr. Marcel Marcoux – RE: Commercial truck trailer on lot identified with PID 50177906

Proposition: Que le Village de Charlo accepte la proposition de Monsieur Marcel Marcoux et de lui émettre un avis de 30 jours avant juin 2020.

Motion: That the Village of Charlo accept Mr. Marcel Marcoux's proposal and to give him a notice of 30 days before June 2020.

**Proposée par/Moved by: Conseiller/Councillor Marc Levesque
Appuyée par/Seconded by: Maire adjointe/Deputy Mayor Denise Bushey**

PROPOSITION ADOPTÉE/ MOTION CARRIED

8. Appel d'offres – RE: Asphalte – Rues Municipales
Tenders – RE: Asphalt – Municipal Streets

Proposition : Que la directrice générale vérifie avec Monsieur Réal Lagacé si les travaux d’asphaltage seraient fait avant la fin octobre, sinon il serait préférable d’attendre au printemps 2020 pour effectuer ces travaux d’asphaltage sur les rues municipales.

Motion: That the administrator verify with Mr. Réal Lagacé if the asphalt work would be done by the end of October and if they can’t it would be better to wait in the Spring of 2020 to do the asphalt work on municipal streets.

**Proposée par/Moved by: Conseiller/Councillor Marc Levesque
Appuyée par/Seconded by: Conseiller/Councillor Marcel Girard**

PROPOSITION ADOPTÉE/ MOTION CARRIED

9. Centre d’Entrepreneurship du Restigouche Inc.- Re : Banquet Célébration Entrepreneuriale, Centre Civic de Campbellton, le 23 octobre, 2019.
Restigouche Entrepreneurship Centre Inc. RE : Entrepreneurial Celebration Banquet, Campbellton Civic Center, October 23, 2019.

Proposition : Que le Maire Denis McIntyre et la Maire adjointe Denise Bushey assistent au Banquet Célébration Entrepreneuriale qui aura lieu au Centre Civic de Campbellton, le 23 octobre 2019.

Motion: That the Mayor Denis McIntyre and Deputy Mayor Denise Bushey attend the Entrepreneurial Celebration Banquet at the Campbellton Civic Center on October 23rd, 2019.

**Propose par/Moved by: Conseiller/Councillor Marcel Girard
Appuyée par/Seconded by: Conseiller/Councillor Marc Levesque**

PROPOSITION ADOPTÉE/ MOTION CARRIED

10. Clôture de la réunion/Adjournment

Proposition : Que la réunion soit ajournée à 20h00

Motion: That the meeting be adjourned at 8:00 p.m.

Proposée par/ Moved by: Maire adjointe/ Deputy Mayor Denise Bushey

Denis McIntyre
Maire/Mayor

Johanne McIntyre Levesque
Directrice générale/Administrator